
Zápis ze 189. zasedáńı AS MFF UK dne 9. ledna 2013

Př́ıtomni: T. Bártlová, C. Brom, J. Buĺın, J. Doleǰśı, Z. Drozd, R. Grill, J. Hric, M. Johanis, K. Kolář, S. Krýsl,
P. Kučera, J. Pešička, M. Posṕı̌sil, P. Pošta, M. Prokešová, T. Roskovec, J. Šejnoha

Hosté: A. Havĺıčková, F. Chmeĺık, J. Kratochv́ıl, D. Lanková, A. Ĺıska, M. Radecki, M. Rokyta, J. Trlifaj,
M. Vlach

Omluveni: P. Krtouš, K. Kuncová, J. Michálek, J. Spurný, S. Stehno, P. Valtr

Nepř́ıtomni: M. Kopecký

Zasedáńı bylo zahájeno v 18:09. Zasedáńı ř́ıdil předseda AS MFF UK J. Doleǰśı. Uv́ıtal všechny př́ıtomné a
popřál vše nejlepš́ı v novém roce. Stručně pak uvedl jednotlivé body programu.

Program zasedáńı byl schválen tichým souhlasem.

Schváleńı zápis̊u ze 188. zasedáńı

Zápis ze zasedáńı byl schválen tichým souhlasem s přijet́ım vznesených připomı́nek.

1. Informace vedeńı fakulty

J. Kratochv́ıl se připojil k přáńı dobrého nového roku předsedy senátu.

(a) 6. prosince byl uveden do funkce proděkana pro propagaci M. Vlach.

(b) Zasedáńı KD dne 12. prosince 2012 vyhodnotilo hospodařeńı fakulty v roce 2012 jako velmi dobré a do-
poručilo udělit mimořádné odměny všem kmenovým pracovńık̊um fakulty, tj. jak ze sekćı tak z děkanátu a
daľśıch součást́ı fakulty.

(c) J. Kratochv́ıl tlumočil vyjádřeńı představitel̊u firem, které se účastnily kolaudace chladićıho a topného
systému na Karlově, že zdeǰśı výstavba nových tepelných čerpadel představuje projekt, který nemá v ČR
rozsahem obdoby. Ke konci topné sezony bude vyhodnocen př́ınos, při dobrých výsledćıch možná projekt
p̊ujde využ́ıt také k propagaci fakulty.

(d) Pokračovalo jednáńı o vývoji nového matematického fontu. Dotyčného jednáńı KD se zúčastnil také předseda
edičńı komise M. Zelený. Ke konci roku bylo na vývoj přispěno částkou kolem 96 tis. Kč (z prostředk̊u
centra), daľśı náklady budou rozděleny na jednotlivé sekce.

(e) Byl diskutován návrh Změny zásad použ́ıváńı a ochrany znaku a loga UK, zaslaný tajemńıkem UK a
prorektorem M. Šobrem. KD MFF UK vydalo stanovisko, jehož součást́ı jsou kritické připomı́nky k návrhu.
(Pro přesné zněńı stanoviska viz zápis z 10. sch̊uze kolegia děkana konané dne 12. prosince 2012.)

(f) Plánuje se soutěž FotoFest (analogie FilmFestu). Očekávaným výstupem soutěžńıho festivalu by měly být
podklady pro kalendář MFF UK na rok 2014. Návrh na uspořádáńı soutěže schválilo KD. Uvažuje se, že by
přirozeně doplnila Den otevřených dveř́ı MFF UK.

(g) Dne 18. prosince proběhl pracovńı oběd s děkany FIT ČVUT a FEL ČVUT. Předmětem sch̊uzky byly
podmı́nky, za kterých budou obě fakulty zpř́ıstupňovat své přednášky student̊um MFF UK a naopak.

(h) Téhož dne proběhlo moderované setkáńı ohledně nahlášené kyberšikany na kolej́ıch 17. listopadu. Setkáńı
ř́ıdily dvě profesionálńı mediátorky, které za t́ım účelem povolalo vedeńı fakulty.

(i) Na KD 27. prosince 2012 bylo rozhodnuto o uděleńı fakultńı stř́ıbrné pamětńı medaile RNDr. Josefu
Kubátovi (současnému předsedovi Jednoty českých matematik̊u a fyzik̊u) za propagaci matematiky a fy-
ziky a dlouholetou a systematickou péči o talenty. Byla udělena v Pardubićıch při oslavě jeho sedmdesátých
narozenin.

(j) Na Vědecké radě byly již dř́ıve vyhlášeny výsledky soutěže o nejlepš́ı bakalářskou a diplomovou práci.
Student̊um, kteř́ı se nemohli na vyhlašováńı dostavit, předal cenu děkan na zasedáńı KD 27.12., resp. 2.1.

(k) KD dne 2. ledna 2013 schválilo stanovisko fakulty k návrh̊um změn vnitřńıch předpis̊u UK. Připomı́nky
předložili senátoři K. Kolář a J. Michálek, fakultńı právnička JUDr. M. Semı́ková, tajemńık A. Ĺıska,
proděkan M. Vlach a proděkan M. Rokyta. Proděkan M. Rokyta také připravil zněńı stanoviska, jehož
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verze schválená KD společně s doprovodným komentářem byla předložena předsednictvu AS MFF UK,
který ji taktéž schválil dne 3. ledna 2012. Dne 4. ledna 2012 byla elektronicky i v tǐstěné podobě doručena
na RUK.

(l) Byl podán návrh na čestný doktorát prof. Joshimu (návrh podalo pracovǐstě ÚFAL). Jedná se o návrh
paralelně podávaný také FF UK, jej́ıž Vědecká rada ho již projednala. Pravděpodobně na únorové sch̊uzi
se návrhem bude zabývat VR MFF UK.

(m) Prob́ıhaj́ı diskuse na možnou stavbou komplexu
”
Kampus Albertov – Biocentrum, Globcentrum“, které

bude sloužit LF UK, PřF UK a MFF UK. Do monitorovaćıho výboru byli jmenováni děkani př́ıslušných
tř́ı fakult. Výbor se již jednou sešel, J. Kratochv́ıl se nemohl zúčastnit a proděkan pro rozvoj nebyl v jeho
zastoupeńı připuštěn na jednáńı. Děkan fakulty J. Kratochv́ıl se proto sejde př́ı̌st́ı ponděĺı s děkany ostatńıch
fakult a zúčastńı se př́ı̌st́ı sch̊uze monitorovaćıho výboru 29. ledna 2013.

(n) Projektovou dokumentaci pavilonu v Troji je možné v současné době připomı́nkovat a vznášet k ńı pozměňovaćı
návrhy. Během ledna by se měly vyjasnit názory jednotlivých sekćı, jakým zp̊usobem tento pavilon bude
využ́ıván. Projektová dokumentace by se posléze upřesnila na základě této diskuse. Diskutuje se možnost
umı́stit zde také dětský koutek (či fakultńı školku nebo dětskou skupinu, o formě bude ještě jednáno). V
souvislosti s t́ım se zjǐst’uje také zájem na jednotlivých sekćıch (ze strany zaměstnanc̊u). J. Šejnoha k tomu
poznamenal, že na ÚFAL je jedna fakultńı

”
školka“ již v provozu.

(o) Starý př́ıkaz tajemńıka řeš́ıćı
”
odkládáńı j́ızdńıch kol“ z roku 2004, jak bylo zjǐstěno, nikdy nevstoupil

v účinnost, nebot’ datum účinnosti v něm bylo uvedeno třemi tečkami. Byl tud́ıž zrušen, prozat́ım bez
náhrady. Sekčńı proděkani a správci jednotlivých budov problematiku kol v současnosti řeš́ı. Chystaj́ı se
stojany se stř́ı̌skou a ideálně i uzamykatelnou klećı kolem.

(p) Byla schválena nová pravidla pro vjezd do areálu na Malé Straně. V nedávné minulosti se do areálu téměř
nevj́ıždělo kv̊uli prob́ıhaj́ıćım stavebńım praćım na nové fasádě. Proděkan O. Čepek inicioval změnu pravidel,
v jej́ımž rámci byla instalována čtečka karet. Právo vstupu obdržel každý, kdo má zároveň právo vstupu do
budovy po pracovńı době.

(q) Byl řešen pronájem stravovaćıch zař́ızeńı na fakultě. Na Malé Straně byla pańı Starostové odsouhlasena
sleva z nájmu jako kompenzace kv̊uli stavebńım pracem v roce 2012, které znesnadnily provoz a zapř́ıčinily
pokles počtu klient̊u. Byl řešen též pronájem prostor pro bufet na Karlově.

(r) A. Ĺıska doplnil k pronájmu bufetu na Karlově, že předchoźı nájemce byl vyměněn od dubna 2011, nebot’

nesplňoval kritéria kvality. Byl vybrán nový, úroveň bufetu se poté zvedla jak v kvalitě j́ıdla, tak v počtu
nab́ıdek, nicméně jeho prosperita z̊ustala za očekáváńım. Nedávno byly řešeny dlužné platby za nájem a
energie, 8. ledna 2013 bylo dohodnuto uznáńı dluhu a splátkový kalendář. Zároveň se dohodlo omezeńı
provozńıch náklad̊u, předevš́ım na elektrickou energii, které by mělo spláceńı dluhu usnadnit. Pokud by
vývoj byl nadále nepř́ıznivý, bude smlouva pravděpodobně ukončena podle platných smluvńıch podmı́nek.

(s) Pokračuje úsiĺı o propagaci studia v anglickém jazyce. Propagaci studia se intenzivně věnuj́ı proděkani P.
Kolman, F. Chmeĺık a M. Vlach. Propagace studia v anglickém jazyce bude v náplni nového Odděleńı
mediálńı komunikace.

(t) Na KD 2. ledna 2013 proběhlo také setkáńı s předsedou edičńı komise M. Zeleným, vedoućı hospodářského
odděleńı ṕı. Lankovou a se zástupci reprografického střediska MFF UK, vydavatelstv́ı Matfyzpress. Byla
diskutována budoucnost reprografického střediska a vydavatelstv́ı.

(u) 8. ledna byl na ČT 24 vyśılán rozhovor s rektorem UK při př́ıležitosti podpisu dohody mezi Fulbrightovou
komiśı a UK o zř́ızeńı jednoho profesorského mı́sta ročně pro hostuj́ıćıho profesora z USA. Jde o tzv.

”
distinguished chair“ pro MFF UK. Fakulta se na zř́ızeńı mı́sta finančně pod́ıĺı ze dvou třetin z celkové částky

cca 100 000 Kč (placeno jako stipendium). Profesorské mı́sto je propagováno po USA pomoćı informačńıch
kanál̊u Fulbrightovy komise. Takovýchto programů má Fulbrightova komise celkem 35 po celém světě. Byla
zároveň podepsána podobná dohoda s FEL ČVUT.

Dle vyjádřeńı děkana J. Kratochv́ıla se v tomto ohledu MFF UK dostala do
”
té nejlepš́ı společnosti“.

J. Buĺın se dotázal, jak bude kandidát vyb́ırán a kdy přijede prvńı hostuj́ıćı profesor. J. Kratochv́ıl odpověděl,
že prvńı bude již v akademickém roce 2014/15, nebot’ o Vánoćıch se rychle stihly doladit posledńı detaily
smlouvy. Kandidáta vyb́ırá Fulbrightova komise dle standardńıch kritéríı – kvalita má přednost. Může to
být matematik, fyzik i informatik. J. Šejnoha se dotázal na délku pobytu. J. Kratochv́ıl uvedl, že jde bud’

o semestrálńı nebo dvousemestrálńı pobyt.
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(v) 8. ledna se rovněž uskutečnil Tř́ıkrálový koncert kapely Humbuk. Dle J. Kratochv́ıla to byl jeden z nejlepš́ıch
tř́ıkrálových koncert̊u kapely v̊ubec. T. Bártlová uvedla, že studenti navrhuj́ı jako možné mı́sto pro daľśı
koncert posluchárnu T2 z d̊uvodu lepš́ı akustiky.

(w) Na VR proběhla Strouhalovská přednáška (fyzikálńı), měl ji doc. P. Němec. Dle J. Kratochv́ıla byla velice
pěkná a zaj́ımavá též pro informatiky, nebot’ jedńım z témat byla rychlost budoućıch generaćı procesor̊u a
jejich teoretické limity.

(x) Na VR nebylo na minulém zasedáńı žádné habilitačńı ani profesorské ř́ızeńı. Vědecká rada proto, na návrh
prof. Trlifaje, pozvala prof. Málka, který je předsedou skupiny pro hodnoceńı vědy Rady pro výzkum, vývoj
a inovace, která připravuje

”
Metodiku 2013“ a prof. Moravcovou, která garantuje projekt IPN Metodika

rozdělováńı institucionálńı podpory na vědu a výzkum (předpokládaná platnost do roku 2016). Diskusi J.
Kratochv́ıl zhodnotil jako konstruktivńı.

(y) V pátek 11. ledna 2013 proběhne seminář ACSA o VŠ legislativě pro zaměstnance MFF UK ve velké zasedaćı
mı́stnosti AS. Povede ho JUDr. Veronika Kudrová, která se právem na vysokých školách zabývá dlouhodobě
a mj. je právńı expertkou akreditačńı komise. Účastnický poplatek pro všechny zúčastněné bude zaplacen z
prostředk̊u centra.

(z) F. Chmeĺık uvedl poznámku k zápisu předmět̊u. Obnovila se možnost zápisu předmět̊u určených primárně
pro doktorandy také pro všechny ostatńı studenty (bakalářských a magisterských programů).

Řešil se též problém zápisu student̊u z jiných fakult UK. Obě možnosti v současnosti použ́ıvané v praxi z
r̊uzných d̊uvod̊u nevyhovuj́ı, situace bude ještě řešena daľśımi mezifakultńımi jednáńımi.

Přistoupilo se též k zavedeńı tzv. fázovaného zápisu. Konkrétńı harmonogram bude ještě schvalován KD.
Nejprve bude zápis zpř́ıstupněn pouze pro studenty MFF UK, po jisté době pak také pro studenty ostatńıch
fakult UK. Jedná se nejen o odborné předměty, ale také výuku jazyk̊u či tělocvik̊u. F. Chmeĺık informoval,
že z̊ustává zachován čl. 6 Studijńıho řádu umožňuj́ıćı vyhlásit na některé předměty kvótu.

Představeńı proděkana pro PR

M. Vlach AS MFF UK poděkoval za podporu při svém nástupu do funkce.

Uvedl, že nast́ınil většinu svých viźı na dř́ıvěǰśım senátorském čaji. AS MFF UK představil jejich aktualizovanou
verzi.

I/ V současné době jsou nastartovány změny webových stránek fakulty. Pracovńı skupina pracuje
”
na plný

plyn“ na fázi faceliftu. Plánuje se, aby webové stránky byly otevřeny pro veřejnost v české i anglické
jazykové mutaci. Rozj́ıžd́ı se projekty na YouTube, Google+. V daľśı fázi úprav bude sáhnuto do struktury
webu. Ke spolupráci byly pozvány tři firmy. Co nejdř́ıve se nasad́ı analytický nástroj pro vyhodnocováńı
webových stránek, např. jakým zp̊usobem se do jejich struktury vstupuje nyńı, jaké změny vyvolá facelift.
M. Vlach si od nasazeńı nástroje slibuje také pomoc ve vyjasněńı ćıl̊u úprav webových stránek. Zahájeńı
debaty nad změnami ve struktuře webových stránek přijde pravděpodobně v červnu tohoto roku.

II/ M. Vlach se poté krátce vrátil k představeńı studia v angličtině, které proběhlo 3. prosince 2012, za
př́ıtomnosti firem a zástupc̊u ambasád. Rád by v nejbližš́ı době inicioval kulatý st̊ul pro firmy, které
maj́ı zájem o partnerstv́ı s MFF UK. Rozhodnut́ım KD ze dne 2. ledna 2013 byla ustanovena pracovńı
skupina pro partnerstv́ı se soukromým sektorem, jej́ımž úkolem bude stanovit nová a jasná pravidla, nebot’

MFF UK je firmami často oslovována s nejr̊uzněǰśımi nab́ıdkami. Bude snahou źıskat i finančńı podporu,
např. peńıze na studentské projekty. Př́ımo by se nebránil ani stipendíım s názvem firmy apod. M. Vlach
zd̊uraznil, že jde o dlouhodobou problematiku.

III/ Do budoucna by M. Vlach rád vyčlenil část rozpočtu pro propagaci na odměny na základě úspěšnosti
źıskáváńı firem pro partnerstv́ı s MFF UK. Odměny by měly sloužit jako motivačńı prvek. Jejich zavedeńı
se však neplánuje v nejbližš́ı době.

IV/ M. Vlach dále zmı́nil problematiku komunikace s médii (běžný vědec může mı́t dle jeho slov
”
př́ılǐs složitou

řeč“ pro běžného posluchače). Bylo ustanoveno nové Odděleńı mediálńı komunikace. Bude mı́t na sta-
rost (nejen) komunikaci s hromadnými sdělovaćımi prostředky. Momentálně M. Vlach rozj́ıžd́ı spolupráci
s deńıky jako MF Dnes, speciálně zmı́nil Prague Post (jako okno z Prahy do světa). Odděleńı by také mělo
zajǐst’ovat tiskové zprávy. Pod toto odděleńı již nyńı spadá starost o webové stránky fakulty, do budoucna
se bude zabývat také propagaćı na internetu. M. Vlach zmı́nil možnost mı́t část webových stránek s re-
dakčńım systémem pro potřeby pracovǐst’. Odděleńı MK bude připravovat podklady pro tvorbu oficiálńıch

3



propagačńıch materiál̊u. Spadne pod něj také propagace studia v angličtině, o kterou se nyńı stará ve
spolupráci s proděkany P. Kolmanem a F. Chmeĺıkem. Pro tento úkol již existuje pracovńık s částečným
úvazkem.

V/ Dle M. Vlacha proběhne restrukturalizace OVVP. Na nové strategii tohoto odděleńı se pracuje. V ideálńım
stavu by dle M. Vlacha mělo mı́t na starosti vertikálńı složku propagace – od budoućıch student̊u přes
současné až po absolventy. Uvedl, že v dohledné době přijde zhodnoceńı efektivity práce, zejména finanćı
a lidských zdroj̊u vynakládaných na jednotlivé činnosti v poměru k jejich efektu.

VI/ Přijdou nové aktivity zaměřené na absolventy, zejména pośıleńı alumni spolku (nová správa kontakt̊u a
korespondence – už nyńı prob́ıhá restrukturalizace hromadného zaśıláńı).

VII/ M. Vlach uvedl, že hodlá provést analýzu efektivity jednotlivých propagačńıch akćı.

VIII/ Po skončeńı rozpočtového provizoria by mělo být jasněji o rozpočtu propagace na rok 2013.

IX/ Zopakoval, že se plánuje inovace Dne otevřených dveř́ı o tzv. FotoFest.

X/ Dotkl se problematiky omezených lidských zdroj̊u, kdy někteř́ı členové akademické obce pomáhaj́ı s pro-
pagačńı akćı

”
po dvacáté v řadě“, což samozřejmě neńı jejich povinnost. Rád by se proto pod́ıval, mezi

jiným, také na systém odměňováńı účasti na těchto akćıch (a to jak pro pracovńıky propagace tak po-
mocńıky z řad akademické obce).

XI/ M. Vlach také uvedl, že si bude (v dlouhodobém výhledu) cht́ıt vytvořit hrubý přehled o vědeckých
aktivitách na sekćıch.

XII/ Rád by stanovil jasnou zodpovědnost za jednotlivé části propagace, s vyvoditelnými d̊usledky. (Nejhorš́ı
je dle jeho slov kolektivńı nezodpovědnost.)

V té souvislosti uvedl, že jednotlivé věci se budou ladit za běhu a že některé se nemuśı povést. Sĺıbil však,
že bude prováděno pravidelné hodnoceńı a pokud bude něco špatně, př́ı̌st́ı rok se to provede lépe (nebo
v̊ubec).

XIII/ Na minulém KD se řešil návrh barevného schematu pro jednotlivé sekce. Časem možná p̊ujde i nab́ıdka
katedrám na obarveńı ve stylu sekce, edičńıho systému pro katedrálńı stránky atd.

XIV/ Začaly se tvořit slogany jako
”
Odvažte se myslet“ nebo

”
Bud’te v nejlepš́ı společnosti“ charakterizuj́ıćı

studium na MFF UK. Pro alumńıky se zvažuje slogan
”
Jednou matfyzák, navždy matfyzák“.

M. Vlach prohlásil, že by rád změnil chápáńı slova
”
Matfyz“. Rád by, aby byl

”
Matfyz“ vńımán také jako

škola, jej́ıž absolventi maj́ı nejen kvalitu, ale také téměř stoprocentńı zaměstnanost, jejich práce je dobře
ohodnocená apod.

Rád by také trochu změnil identitu
”
Matfyz“ v tom smyslu, aby bylo jasné, že

”
uč́ıme nejen matematiku

a fyziku, ale také informatiku“. S t́ım podtextem, že se tu dělá nejlepš́ı informatika v ČR. Plánuje zavést
oficiálńı typografické logo

”
Matfyz“.

XV/ Zmı́nil plánováńı účasti na Festivalu Fantazie pod názvem Matfyz Science Pub.

XVI/ Možná budou i kreslené postavičky Mat a Fyz a jejich kamarád informatik – komiks ćılený na základńı
školy (zat́ım ve stadiu ideje).

XVII/ Ještě jednou se M. Vlach vrátil k tomu, že by rád podpořil v dohledné době spolek alumńık̊u (doživotńı
email, pozvánky na významné akce, cenné informace). Na alumńıćıch dle jeho názoru velmi záviśı zaměstna-
nost absolvent̊u a také př́ımá finančńı podpora, proto je potřeba o ně dbát, př́ıpadně jim dát pocit
výjimečnosti.

XVIII/ Zmı́nil využit́ı známých osobnost́ı pro propagaci. Jako př́ıklad uvedl FilmFest.

XIX/ Zmı́nil nutnost zaćıleńı propagace též na mladš́ı ročńıky. V ČT vznikl pořad Zprávičky, zaměřený na pro-
pagaci fyziky. Připomněl plán Backstreet boys a Spice girls týmů (na každé sekci) jako spolek mladých
společně s vědci středńıho věku, kteř́ı jsou guru daného oboru schopńı propagovat vědu (ideou je komu-
nikativně zdatný odborńık). Odděleńı PR by jim mělo dělat management.

XX/ Diskutuje se možnost rozš́ı̌rit propagačńı aktivity skrze Matfyzpress (e-booky) a skrze chytré telefony,
např. přes aplikace pro android.

4



XXI/ Propagaci na závěr přirovnal k zaoceánskému parńıku, kde manévr i po započet́ı otáčeńı kormidlem
nějakou dobu trvá. Poděkoval opět senátu za projevenou d̊uvěru a připojil poděkováńı taktéž děkanu
fakulty.

J. Doleǰśı poděkoval za impozantńı exposé viźı.

T. Roskovec se dotázal, kdy a jakým zp̊usobem se bude sestavovat (nová) propagačńı komise. M. Vlach uvedl,
že propagačńı komise je ustanovená a plánuje svolat jej́ı setkáńı v dohledné době. J. Kratochv́ıl uvedl, že ve
složeńı propagačńı komise bude respektovat názor M. Vlacha.

J. Doleǰśı komentoval, že od proděkana pro PR se očekávalo razantńı jednáńı a očekáváńı se zat́ım naplňuje.
Vyslovil přáńı, aby plány nepotkalo př́ıslov́ı

”
Hlava v oblaćıch, nohy v hnoji“. Vážněǰśım tónem dodal, že

propagace je nejen zájem proděkana pro PR, ale celé fakulty, přičemž za dobrou okrajovou podmı́nku p̊usobeńı
považuje, aby se funguj́ıćı věci nerozvrtaly. M. Vlach reagoval, že jeho snaha je, aby věci, které běž́ı dobře,
běžely samozřejmě nadále.

J. Doleǰśı jménem senátu popřál M. Vlachovi hodně štěst́ı ve funkci.

Dotazy k informaćım vedeńı fakulty

J. Pešička položil dotaz na chystaný kampus na Albertově. J. Kratochv́ıl odpověděl, že se budou dělat studie,
které budou stát pět milon̊u, z toho 15% bude hradit fakulta. J. Pešička dodal, že jej překvapuje cena s t́ım, že
mu přijde velmi nadhodnocená (zmı́nil odhady mezi 2,4 mld. Kč a 3,6 mld. Kč).

J. Šejnoha se dotázal na fakt, že minulé vedeńı uvedlo, že neńı jisté, zda školka v̊ubec může v pavilonu na Troji
být. Za druhé uvedl, že mu nepřijde vhodné dávat školku mezi dvě dálnice a zda by nebylo vhodné umı́stit
školku např. na Karlově. J. Kratochv́ıl odvětil, že pavilon v Troji je zat́ım jediným volným prostorem. Otázka,
zda tam může být, ještě bude posuzována.

J. Kratochv́ıl ještě v té souvislosti uvedl, že do žádost́ı na investice (v plánech UK) bude vložena žádost na
peńıze na zakoupeńı budovy v Karĺıně a př́ıpadně na Malé Straně.

2. Schvalováńı směrnice děkana o výplatě stipendíı

J. Kratochv́ıl uvedl, že se upravuj́ı výše doktorandského stipendia dle změny vynucené rektorátńı směrnićı a
dř́ıve projednávaným záměrem fakulty (viz zápis ze 188. zasedáńı AS MFF UK).

T. Bártlová uvedla, že SKAS nemá k návrhu připomı́nky. J. Šejnoha posléze upřesnil, že SKAS směrnici ještě
nestihl projednat, nebot’ se v novém roce ještě nebyl schopen sej́ıt.

M. Radecki se dotázal, zda se nezměnilo stipendium na vynikaj́ıćı studijńı výsledky. F. Chmeĺık jej ubezpečil,
že nikoliv.

K. Kolář uvedl, že jeho dotazy na zvýšeńı prospěchového stipendia byly vedeńım fakulty zodpovězeny. J. Krato-
chv́ıl k tomu dále uvedl, že posuzováńı návrhu na zvýšeńı stipendia za vynikaj́ıćı studijńı výsledky bylo odloženo
na dobu po schváleńı rozpočtu.

AS MFF UK schvaluje směrnici děkana o výplatě stipendíı.

Hlasováńı: 17-0-0.

3. Projednáńı změn Statutu MFF UK a Volebńıho a jednaćıho řádu AS MFF UK navrhovaných
legislativńı komiśı AS MFF UK

J. Kratochv́ıl návrh předložil jako děkan fakulty ve zněńı jemu předloženém Legislativńı komiśı AS MFF UK.
Uvedl zároveň svou připomı́nku k návrhu. V tab. nadepsané

”
Odstraněńı povinného zastoupeńı studijńıho

programu učitelstv́ı všeobecně vzdělávaćıch předmět̊u“, od.
”
Změna“, bodě 1., doporučil změnit slovo

”
pěti“

oddělených kandidátńıch listinách . . . na
”
čtyřech“. . .

M. Radecki k tomu uvedl, že učitelstv́ı kdysi mělo sv̊uj vlastńı program. J. Kratochv́ıl a F. Chmeĺık upřesnili,
že ještě stále v něm studuje přibližně pět student̊u.

T. Roskovec uvedl, že učitelstv́ı neńı vyškrtnuto zcela, ale je zahrnuto pod informatiku (nejmenš́ı ze zbývaj́ıćıch
programů).

J. Doleǰśı uvedl, že dvoukolové projednáváńı znamená, že dnes se rozhoduje o připuštěńı návrhu do druhého
čteńı, poté je možné podávat pozměňovaćı návrhy předsedovi Legislativńı komise AS MFF UK do patnácti dn̊u
před druhým čteńım. Druhé čteńı bude pravděpodobně na př́ı̌st́ım zasedáńı.
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J. Šejnoha tlumočil zprávu J. Michálka, předsedy Legislativńı komise, který se jednáńı nemohl zúčastnit. V zápise
citujeme z jej́ıho zněńı.

Předložený návrh by měl na tomto zasedáńı proj́ıt prvńım čteńım, pokud byly zaslány materiály k senátor̊um
včas. Předložit návrh by měl pan děkan nebo by s jeho projednáńım měl aspoň souhlasit. D̊uvodová zpráva
k návrhu je v něm obsažena a je možno ji přeč́ıst. Návrh řeš́ı problémy kolem voleb, začleňuje dvouleté volebńı
obdob́ı SKAS. Obdržel jsem několik připomı́nek a ty by měly být projednány v legislativńı komisi před t́ım, než
návrh p̊ujde do druhého čteńı, které by mělo proběhnout na př́ı̌st́ım zasedáńı. Tyto připomı́nky budou senátem
na daľśım zasedáńı hlasovány jako pozměňovaćı návrhy. Prośım vyzvi všechny členy senátu, aby mi pośılali
připomı́nky. Připomı́nky budou pr̊uběžně vystavovány na webových stránkách.

Usneseńı. AS MFF UK připoušt́ı návrh děkana na změnu Statutu MFF UK a Volebńıho a jed-
naćıho řádu AS MFF UK do druhého čteńı. Zároveň stanovuje, že na př́ı̌st́ım zasedáńı proběhne
druhé čteńı.

Hlasováńı: 17-0-0.

4. Schvalováńı stanoviska MFF UK ke změnám vnitřńıch předpis̊u UK

M. Rokyta zopakoval, že připomı́nky zaslali senátoři K. Kolář a J. Michálek, JUDr. M. Semı́ková, tajemńık A.
Ĺıska, M. Vlach a M. Rokyta.

M. Rokyta ke čl. 5 odst. 7 (o poškozeńı dobrého jména) uvedl, že formulace jsou bud’ nadbytečné, nebot’ jsou
dotčené pojmy dobře specifikovány v právńıch předpisech s vyšš́ı právńı silou, nebo vágńı.

Čl. 5 odst. 8 (o etickém kodexu) dle připomı́nky J. Michálka nebude zaručena vynutitelnost etického kodexu,
bude-li pouze opatřeńım rektora. Např. disciplinárńı komise v̊ubec nemuśı projednávat přestupky proti opatřeńı
rektora, nebot’ neńı vnitřńım předpisem fakulty.

Ke čl. 62 odst. 4 M. Rokyta uvedl, že se týká použ́ıváńı znaku a loga univerzity. Dává přitom rektorovi právo sta-
novit pravidla použ́ıváńı bez souhlasu senátu nejen pro univerzitu, ale také pro jednotlivé fakulty. Ve stanovisku
MFF UK je to označeno jako nepřijatelné.

Ke čl. 62a . M. Rokyta uvedl následuj́ıćı: Jestliže je navrhováno, aby znak fakulty byl uveden ve statutu fakulty a
stanoveńı zásad už́ıváńı a ochrany znaku je svěřováno vnitřńımu předpisu fakulty, měly by být otázky vyobrazeńı
a použ́ıváńı znaku fakulty svěřeny rovněž do kompetence fakulty. Dodal k tomu také pro ilustraci poznámku, že
rektor by mohl nař́ıdit, jak znak nejen použ́ıvat, ale také jak má znak fakulty vypadat. M. Rokyta také uvedl, že
zároveň prob́ıhaj́ı diskuse o použ́ıváńı jednotného grafického stylu na UK, které by znamenaly velmi významný
zásah do stávaj́ıćı praxe.

O navržených změnách stipendijńıho řádu bylo M. Rokytou konstatováno, že ignoruj́ı posledńı opatřeńı rektora.

Dále nový stipendijńı řád umožňuje vyplácet student̊um kombinovaného studia tzv. vědecké stipendium, které
však nezahrnuje situace jako mimořádná situace studenta či př́ıpady hodné zvláštńıho zřetele. Proto fakulta
navrhuje změnu, aby student̊um kombinovaného studia bylo možné vyplácet také účelové stipendium. Byl
diskutován i návrh razantněǰśı změny, nakonec se však vedeńı fakulty rozhodlo pro kompromisńı návrh.

Stanovisko fakulty obsahuje též návrh zvýšit limit účelového stipendia na 60 tis. Kč s od̊uvodněńım, že posledńı
zvýšeńı ze 42 000,- Kč na 46 500,- Kč je pouze kosmetické a částky např. za službu v laboratoř́ıch běžně dosahuj́ı
cca 6 tis. Kč měśıčně, což odpov́ıdá 60 tis. Kč při deseti placených měśıćıch.

M. Radecki poděkoval za stanovisko fakulty. Uvedl, že nechápe, proč ročńı limity jsou. Argument kancléře
dle jeho slov bývá založen na principu rovnosti mezi fakultami (aby některá nemohla vyplatit mnohem větš́ı
stipendia než jiná). MFF UK je dle kancléře jediná, které limity vad́ı. M. Radecki uvedl, že do pátku dokonč́ı
návrh na dvojnásobné navýšeńı limit̊u, které plánuje předložit AS UK.

M. Rokyta uvedl, že AS UK může samozřejmě téma otevř́ıt š́ı̌reji než je obsaženo ve vyjádřeńıch fakulty.

M. Radecki se zeptal, zda by vedeńı fakulty vadilo totálńı zrušeńı limit̊u či dvojnásobné navýšeńı. Připomněl
přitom starš́ı ideu, aby prospěchové stipendium v podstatě pokrylo kolejné. Zároveň se dotázal na možnost
diferenciace prospěchového stipendia. M. Rokyta uvedl, že idea navýšeńı veškerých limit̊u o cca 30% byla i
jednou z velmi vážně diskutovaných variant na KD a vedeńı by tuto úpravu podpořilo. Také děkan fakulty
J. Kratochv́ıl potvrdil, že vedeńı fakulty tento návrh vážně zvažovalo.

M. Radecki se následně ještě dotázal na využ́ıváńı dotaćı na možné refinancováńı stipendíı – nebot’ limity se dle
jeho komunikace s kancléřem univerzity vztahuj́ı pouze na peńıze určené na výuku, nikoliv např. na peńıze na
vědu. Zároveň uvedl, že je to jeden z argument̊u, že MFF UK má hodně takových peněz, ze kterých může krýt
nadlimitńı částky. J. Kratochv́ıl uvedl, že si neńı jist, zda tento výklad je správný – zda to neńı tak, že se limit
nevztahuje pouze na prostředky např. ze soukromých zdroj̊u. M. Radecki reagoval, že výklad kancléře (viz bĺıže
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nespecifikovaný zápis ze sociálńı komise) je takový, že nadlimitńı stipendium lze opravdu vyplácet z peněz na
vědu.

Usneseńı: AS MFF UK schvaluje usneseńı předsednictva AS MFF UK, kterým schválilo Stano-
visko fakulty k navrženým změnám vnitřńıch předpis̊u UK.

Hlasováńı: 16-0-1.

5. Různé

Terḿıny př́ı̌st́ıch zasedáńı

J. Kratochv́ıl uvedl, že mezi nejbližš́ı agendu senátu bude patřit rozpočet, účetńı závěrka a aktualizace dlouho-
dobého záměru.

Vzhledem k tomu, že 6. března 2013 je ples MFF UK a ekonomická komise si přeje mı́t závěrku alespoň deset
dńı před zasedáńım AS, bude př́ı̌st́ı zasedáńı mimořádně 7. března 2013 ve čtvrtek.

Daľśı termı́n byl pak stanoven na 3. dubna 2013.

J. Šejnoha vznesl návrh na výjezdńı zasedáńı, orientačně souhlasilo 12 senátor̊u. Byly navrženy orientačńı
termı́ny 11.-12. května nebo 18.-19. května.

Daľśı zasedáńı AS nebyla naplánována.

Rezignace J. Spurného

J. Spurný se ze zdravotńıch d̊uvod̊u vzdává členstv́ı v senátu a nehodlá být nadále náhradńıkem. Informoval o
tom J. Doleǰśı na základě rezignačńıho dopisu, který mu byl v den zasedáńı doručen. Dle M. Prokešové je D.
Stanovský jakožto prvńı náhradńık připraven ujmout se (opět) funkce senátora.

Protože J. Spurný byl zároveň mı́stopředsedou AS MFF UK, bude na př́ı̌st́ım zasedáńı AS MFF UK volba
nového mı́stopředsedy AS za ZKAS.

Rozpočet

J. Pešička za ekonomickou komisi připomněl vedeńı žádost o pravidla tvorby rozpočtu. J. Kratochv́ıl uvedl, že
na žádost pamatuje.

B́ılé tabule

T. Roskovec uvedl, že některým pedagog̊um nevyhovuj́ı b́ılé tabule. M. Posṕı̌sil uvedl, že jemu ano a že je
velkým problémem prach z kř́ıd, který může poškodit techniku.

J. Doleǰśı uvedl, že jistý pracovńık na ÚČJF řešil nedostatek tabuĺı ve své pracovně tak, že oblepil své skř́ıně
tabulovou folii, která je kvalitněǰśı než normálńı b́ılé tabule.

J. Doleǰśı také poznamenal, že matematici po sobě nemažou tabuli, zat́ımco fyzikové ano. J. Kratochv́ıl uvedl,
že v počátćıch jeho pedagogického p̊usobeńı bylo mazáńı tabule po přednášce zvykem.

Seminář o základech ekonomiky a fakultńım hospodařeńı

Plánuje se seminář, na kterém by D. Lanková vyložila základńı ekonomické pojmy a základy fakultńıho hos-
podařeńı. J. Šejnoha krátce připomenul d̊uvod, proč se akce koná, a uvedl, že zař́ıd́ı doodle pro stanoveńı termı́nu
konáńı semináře (pravděpodobný termı́n konáńı semináře bude mezi 4. a 15. únorem 2012).

Zasedáńı bylo ukončeno ve 21:05.
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